

## RESOLUTION

adopted by the Council  
at its eighteenth special session

**2187 (S-XVIII). Arrangements for the dispatch of a visiting mission to observe the plebiscite in Palau, Trust Territory of the Pacific Islands, August 1987**

*The Trusteeship Council,*

Aware of the plebiscite scheduled for 21 August 1987 in Palau, Trust Territory of the Pacific Islands, on the Compact of Free Association with the United States of America,

Having been invited by the Administering Authority to dispatch a mission to observe the plebiscite,<sup>1</sup>

Considering that it would be desirable to include in such a mission representatives of countries of the region that are not members of the Trusteeship Council,

1. *Decides* to send to Palau a visiting mission to begin on or about 17 August 1987 and to end as soon as practicable after the declaration of the results of the plebiscite;

2. Further decides that the Visiting Mission to Palau should be composed of four members, the members to be representatives of Fiji, France, Papua New Guinea and the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland;<sup>1</sup>

3. *Directs* the Visiting Mission to observe the plebiscite, specifically the polling arrangements, the casting of votes, the closure of voting, the counting of ballots and the declaration of results;

4. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Trusteeship Council as soon as practicable a report on its observation of the plebiscite, containing such conclusions and recommendations as it may wish to make;

5. *Requests* the Secretary-General to provide the necessary staff and facilities to assist the Visiting Mission in the performance of its functions.

1642nd meeting  
13 August 1987

<sup>1</sup> At its 1642nd meeting, on 13 August 1987, the Council decided that the nominations to be submitted would be approved automatically when received.

## RÉSOLUTION

adoptée par le Conseil  
à sa dix-huitième session extraordinaire

**2187 (S-XVIII). Dispositions en vue de l'envoi d'une mission de visite chargée d'observer le déroulement du plébiscite aux îles Palaos (Territoire sous tutelle des Îles du Pacifique) en août 1987**

*Le Conseil de tutelle,*

Ayant connaissance du plébiscite sur l'Accord de libre association avec les États-Unis d'Amérique, qui doit se dérouler le 21 août 1987 aux îles Palaos (Territoire sous tutelle des Îles du Pacifique),

Ayant été invité par l'Autorité administrante à envoyer une mission de visite observer le déroulement du plébiscite<sup>1</sup>,

Considérant qu'il serait souhaitable d'inclure dans cette mission des représentants de pays de la région qui ne sont pas membres du Conseil de tutelle,

1. *Décide* d'envoyer aux îles Palaos une mission de visite, devant commencer le 17 août 1987 ou aux environs de cette date et se terminer aussitôt que faire se pourra après la proclamation des résultats du plébiscite;

2. *Décide en outre* que la Mission de visite aux îles Palaos sera composée de quatre membres, à savoir de représentants de Fidji, de la France, de la Papouasie-Nouvelle-Guinée et du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord<sup>1</sup>;

3. *Charge* la Mission de visite d'observer le déroulement du plébiscite, en particulier les dispositions prises en vue du scrutin, le déroulement et la clôture du scrutin, les opérations de dépouillement et la proclamation des résultats;

4. *Prie* la Mission de visite de présenter au Conseil de tutelle aussitôt que faire se pourra un rapport sur l'observation du déroulement du plébiscite renfermant les conclusions et recommandations qu'elle jugera bon de présenter;

5. *Prie* le Secrétaire général de fournir le personnel et l'assistance nécessaires à l'accomplissement des tâches de la Mission de visite.

1642<sup>e</sup> séance  
13 août 1987

<sup>1</sup> A sa 1642<sup>e</sup> séance, le 13 août 1987, le Conseil a décidé que les candidatures qui seraient proposées seraient automatiquement approuvées lorsqu'elles seraient communiquées.